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Aquest full que Alternativa us ofereix gratuïtament costa 0,20 
euros. Els diners es treuen de les dietes dels seus regidors

On hi caben 14 hi caben 15 adossats?
La interpretació de les normes massa sovint deixa buits 
que són les persones amb responsabilitats les que 
l’han d’aplicar per prendre una decisió. Si l’aplicació 
fos manifestament interessada, saltant-se les normes, 
es parlaria d’un delicte castigat per la llei.  Si bé la 
llei es estricte, hi ha normes ambigües que podrien per-
metre diverses interpretacions per beneficiar a uns o 
altres.    
Se’ns va escollir per defensar els interessos de la 
gent, sobretot dels que són marginats de les grans 
decisions econòmiques i polítiques, i per suposat per 
defensar una idea d’Altafulla en sintonia amb el seu 
medi natural i patrimonial. Tothom sap que nosaltres 
ens proclamen diferents, que no vol dir ni millors ni 
pitjors. 
En algunes comissions d’urbanisme de l’Ajuntament 
d’Altafulla han aparegut aspectes d’interpretació de la 
normativa que diferencien unes posicions d’altres. Per 
demostrar aquestes ambigüitats vull exposar un cas 

hipotètic, que es podria produir, però que no diré més 
dades per respecte a la discreció de les comissions. 
Una promotora podria presentar un projecte per fer 
15 adossats en dos solars, un al costat d’altre, de la 
seva propietat. Si es presentés per separat en cada 
solar només es podrien construir 7, total 14. Al ser el 
mateix propietari ho podria fer conjuntament i podria 
donar-se el cas que la suma dels càlculs en poder de 
l’Ajuntament li faltessin 3 metres quadrats per arribar 
a poder fer un 15è habitatge.  
Els promotors podrien al·legar un estudi topogràfic, 
encarregat per ells, en que les mides fossin superiors 
a les registrades i per tant tindrien dret. Un marge tant 
estret que alguns membres de la comissió podrien dir 
que en altres ajuntaments quan es supera la barrera 
del 0,5 (com en aquest cas) es dona permís i si és 
0,49 no. 
Si es produís aquest cas hipotètic el que la comissió 
hauria d’acordar primer seria esbrinar quina seria la 

mida correcta del solar a construir. Caldria un altre 
estudi, encarregat per l’ajuntament, per contrastar el  
de la promotora. I en el cas que es mantingués com a 
correcte el registre inicial i faltessin 3 m2  per poder fer 
el 15è habitatge,  S’hauria de ser estricte i denegar el 
permís o concedir-lo tenint en compte una flexi-
bilitat de les normes que les fan ambigües? 
En un cas hipotètic com aquest hauria de pre-
valer el interès de la població. Només es podria 
concedir si es produís una compensació pel mu-
nicipi  proporcional als guanys que podria obtenir 
la promotora amb la millora. Una mesura que en 
aquest cas hauria de ser amb total 
transparència per que tothom sabés  
el perquè de les coses.  
Per això, ABG és diferent.

La concessió anual del Consor-
ci d’Aigües de Tarragona per 
Altafulla és de 730.054 m3 . 
Pel cas de la urbanització de Bri-
ses del Mar i el nou pla parcial 
d’ampliació de la mateixa amb 
el centre geriàtric i d’alt rendi-
ment, ha estat aprovada una 

nova concessió del Consorci, 
durant els mesos de setembre a 
juny, de 215.000 m3 any el que 
representarà quasi una quarta 
part del total. Un dels arguments 
del senyor alcalde per formar 
l’empresa mixta d’aigües va ser 
buscar recursos hídrics propis 

per fer-nos autosuficients i així 
no dependre tant de l’aigua de 
l’Ebre, que segons ell, no reunia 
les condicions més recomana-
bles de consum. A més de no 
sobreexplotar més els recursos 
de l’Ebre que pateix problemes 
del baix nivell d’aigua. També, 

el POUM parlava que el gerià-
tric tindria un conveni particular 
amb el CAT (Consorci d’Aigües 
de Tarragona) per no sobrecar-
regar la demanda d’Altafulla. 
D’aquí la importància d’invertir 
els 3 milions d’euros en millo-
rar la xarxa i endegar un estal-

vi d’aigua, en canvi si sobre-
passem la quota atorgada pel 
Consorci l’aigua consumida de 
més es pagaria a un preu que 
triplicaria l’actual el que podria 
repercutir directament sobre el 
rebut de l’aigua.   Un altre cop: 
‘donde dije digo, digo Diego’

3 MILIONS D’EUROS PER ACABAR EL POLIESPORTIU I LA PISCINA COBERTA

Els primers dimecres de mes atenem a la ciutadania en la Biblioteca municipal. De 8 a 9 de la tarda. Proper dia 5 de juliol

Els cotxes fora de la platja. Hem de felicitar 
l’equip de govern de l’Ajuntament d’Altafulla per do-
nar les passes necessàries per aconseguir que la 
imatge insòlita dels vehicles aparcats sobre la sorra 
passi a ser un record. El MOPU finalment s’ha decidit 
a aplicar la Llei de Costes que impedeix el trànsit ro-
dat per les zones d’afectació costanera que malme-
ten el sistema de dunes i que eren una greu agressió 
medi ambiental a la zona protegida de la desembo-
cadura del Gaià. Els vehicles podran utilitzar l’espai 
condicionat per tal efecte, al costat del baixador de 
RENFE a una distància màxima de 400 metres fins a 
la roca del Gaià.

Un semàfor per regular la sortida per Via Ro-
viano. La comissió d’urbanisme d’Altafulla ha apro-
vat, si no apareix un nou ensurt al ple, que la Via Ro-
viano tingui sortida directa a la antiga N-340 (futura 
rambla o passeig de Tamarit). Han estat necessàries 
moltes hores de discussions, talls i concentracions a 
la carretera i bona voluntat per part de tots per una 
solució de consens que doni per tancat un problema 
que no havia d’haver existit. La sortida natural i més 
comercial pel complex lúdic de Les Bruixes era cap 
a la antiga carretera. Ara aprofitant la Via Roviano es 
faran unes obres per connectar amb el centre comer-

cial i els cinemes. La sortida per ser eficient i evitar 
problemes de circulació serà regulada mitjançant un 
semàfor que doni sortida en direcció a La Torre i a 
Tarragona

Autobusos Penedès redueix servei a l’estiu. 
Des del passat 23 de juny i fins al setembre la com-
panyia d’Autobusos Penedès ha decidit castigar als 
usuaris d’Altafulla suprimint un servei en hora punta 
com és el que sortia cada matí a les 7:10 minuts 
per arribar a Tarragona a les 7:30. Un autobús uti-
litzat principalment per gent treballadora per ser a 
Tarragona abans de les 8 del matí. Doncs bé resulta 
que amb l’excusa que aquest autobús només era de 
reforç en període lectiu escolar ara es suprimeix. Els 
usuaris han d’optar entre matinar més i prendre el 
de les 6:36  o esperar al de les 7:34 que per pro-
blemes de trànsit quasi mai arriba abans de les 8 a 
Tarragona. Penedès entén d’aquesta manera el seu 
servei als usuaris després que la Generalitat anunci-
és un increment del transport públic. 

El solar de la Ronda ja està net. Durant molt de 
temps el veïnat es queixava  de la situació d’aban-
donament que patia un solar comunitari de la Ronda 
d’Altafulla. Molts propietaris ja havien manifestat la 

seva voluntat d’arranjar l’espai però la impossibili-
tat d’arribar a un acord feia que la decisió s’anés 
demorant. Finalment, hi hagut una solució, al nos-
tre entendre, correctament al problema.

La neteja del Canyadell correspon a l’ajun-
tament de Torredembarra. L’ajuntament 
d’Altafulla i el de Torredembarra, per torns, es res-
ponsabilitzen de la neteja de les zones compartides, 
com és el cas de la platja del Canyadell. Aquest any 
el responsable és La Torre però la neteja fins ara 
deixa molt de desitjar, confiem amb els resultats 
dels requeriments del nostre ajuntament. En canvi 
amb Tarragona la neteja fins a la roca del Gaià la fa 
Altafulla sense rebre ni les gràcies..

ABG demana un pla de recollida de brossa 
orgànica pels restauradors. Tant en la darrera 
comissió d’urbanisme com en el  Patronat de Turis-
me, ABG-EPM va demanar que per ajudar a soluci-
onar els problemes de pudors i de saturació, espe-
cialment, a la Plaça Boters, al carrer de Lleó i a la 
Plaça dels Vents els propietaris d’establiments de 
restauració poguessin acollir-se a un pla específic 
de recollida de brossa orgànica amb la modificació 
de taxa corresponent. 

Fèlix Alonso Cantornè 
regidor per Alternativa Baix Gaià-EPM

Els diners previstos per a la xarxa d’aigua 
es buidaran en la piscina coberta
Com tothom recordarà, un dels arguments que l’equip 
de govern va subratllar per defensar la creació de l’em-
presa municipal d’aigües va ser que la xarxa d’Altafulla 
estava en molt mal estat i que per arranjar-la es ne-
cessitava d’una forta inversió que l’ajuntament no po-
dia fer i, per tant, era indispensable el concurs d’una 
empresa privada per fer aquesta milionària inversió. 
L’adjudicatària Aigües de Catalunya va guanyar la li-
citació amb la condició, entre d’altres, que faria una 
inversió de 3 milions d’euros al llarg dels 25 anys de 
concessió. 

Ara ens trobem amb la sorpresa, que aquests diners 
indispensables per la xarxa s’han canviat per uns al-
tres projectes municipals:jla piscina coberta i la pista 
poliesportiva (darrera fase). Vam ser nosaltres els que 
vam dir que si es volia que un poliesportiu tingués sen-
tit a Altafulla havia de ser amb piscina coberta i amb 
una sala de màquines i musculació d’alt nivell. Però si 
els diners de l’empresa d’aigües van cap a aquestes 
inversions, com arranjarem la xarxa d’aigües? Dema-
narem un altre crèdit? O és que un complex esportiu 
dona vots i les clavegueres no?

El Consorci d’Aigües de Tarragona augmentarà la concessió d’Altafulla 
en 1/4 part per cobrir les necessitats del nou complex de Brises del Mar
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Esta hoja cuesta 0,20 euros. El dinero se 
obtiene de las dietas de sus concejales

¿Dónde caben 14 caben 15 adosados?
La interpretación de las normas a menudo deja vacíos que 
son las personas con responsabilidades las que las han 
de aplicar para tomar una decisión. Si la aplicación fuera 
manifiestamente interesada, saltándose las normas, se 
hablaría de un delito castigado por la ley. Aunque la ley 
es estricta, hay normas ambiguas que podría permitir di-
versas interpretaciones para beneficiar a unos u otros.    
Se nos eligió para defender los intereses de la gente, 
sobretodo de los que están marginados de las grandes 
decisiones económicas y políticas, y por supuesto para 
defender una idea de Altafulla en sintonía con su  me-
dio natural y patrimonial. Todos saben que nosotros nos 
proclamamos diferentes, que no quiere decir ni mejores 
ni peores. 
En algunas comisiones de urbanismo del Ayuntamiento 
de Altafulla han aparecido aspectos de interpretación de 
la normativa que diferencian unas posiciones de otras. 
Para  demostrar estas  ambigüedades expondremos un 

caso hipotético, que se podría producir, pero que no di-
remos más datos por respeto a la discreción de las co-
misiones. Una promotora podría presentar un proyecto 
para hacer 15 adosados en dos solares, uno al lado del 
otro, de su propiedad. Si se presentara por separado en 
cada solar sólo se podrían construir 7, total 14. Al ser el 
mismo propietario lo podría hacer conjuntamente y podría 
darse el caso que la suma de los cálculos en poder del 
Ayuntamiento le faltaran 3 metros cuadrados para llegar  
a poder hacer una 15ª vivienda. Los promotores podrían 
alegar un estudio topográfico, encargado por ellos, en que 
las medidas fueran superiores a las registradas y por tan-
to tendrían derecho. Un margen tan estrecho que algunos 
miembros de la comisión podrían decir que en otros ayun-
tamientos cuando se supera la barrera del 0,5 (cómo en 
este caso) se da permiso y si es 0,49 no. 
Si se produjera este caso hipotético, lo que la comisión 
debería acordar primero sería averiguar cual sería la me-

dida correcta del solar a construir. Haría falta otro estu-
dio, encargado por el ayuntamiento, para contrastar el  de 
la promotora. Y en el caso que se mantuviera cómo co-
rrecto el registro inicial y faltasen 3 m2  para poder ha-
cer el 15º vivienda, ¿Se debería ser estricto y denegar el 
permiso  o concederlo teniendo en cuenta una fle-
xibilidad de las normas que las hacen ambiguas? 
En un caso hipotético cómo este debería de pre-
valecer el interés de la población. Sólo se podría 
conceder si se produjera una compensación para 
el municipio  proporcional a los beneficios que po-
dría obtener la promotora con la mejora. Una me-
dida que en este caso debería ser con 
total transparencia para que todos 
supieran el  porqué de las cosas.  
Por eso, ABG es diferente.

La concesión anual del Con-
sorcio de Aguas de Tarragona 
para Altafulla es de 730.054 
m3 . Para el caso de la urba-
nización de Brisas del Mar y el 
nuevo plan parcial de amplia-
ción de la misma con el cen-
tro geriátrico y de alto rendi-
miento, ha sido aprobada una 

nueva concesión del Consor-
cio, durante los meses de sep-
tiembre a junio, de 215.000 
m3 año, lo que representará 
casi una cuarta parte del to-
tal. Uno de los argumentos del 
señor alcalde para formar la 
empresa mixta de aguas fue 
buscar recursos hídricos pro-

pios para hacernos autosufici-
entes y así no depender tanto 
del agua del Ebro, que según 
el, no reunía las condiciones 
más recomendables de con-
sumo. Además de no sobre 
explotar más los recursos del 
Ebro que sufre problemas por 
el bajo nivel de agua. También, 

el POUM decía que el geriátri-
co tendría un convenio par-
ticular con el CAT (Consorcio 
de Aguas de Tarragona) para 
no sobrecargar la demanda de 
Altafulla. De aquí la importan-
cia de invertir los 3 millones 
de euros en mejorar la red y 
poner en marcha un ahorro de 

agua. En cambio si sobrepasa-
mos la cuota otorgada por el 
Consorcio, el agua consumida 
de más se pagaría a un precio 
que triplicaría el actual, lo que 
podría repercutir directamente 
sobre el recibo del agua.  Otra 
vez: ‘donde dije digo, digo Di-
ego’

3 MILLONES DE EUROS PARA ACABAR EL POLIDEPORTIVO Y LA PISCINA CUBIERTA

Los primeros miércoles de mes ABG-EPM atiende a la ciudadanía en la Biblioteca Municipal de 8 a 9 de la tarde. Próximo día 5 de julio

Los coches fuera de la playa. Hemos de felicitar al 
equipo de gobierno del Ayuntamiento de Altafulla 
por dar los pasos necesarios para conseguir que la 
imagen insólita de los vehículos aparcados sobre la 
arena sea sólo un recuerdo. El MOPU finalmente se 
ha decidido a aplicar la Ley de Costas que impide el 
tránsito rodado por las zonas de afectación de cos-
ta que destrozan el sistema de dunas y que era una 
grave agresión medio ambiental en la zona protegida 
de la desembocadura del Gaiá. Los vehículos podrán 
utilizar el espacio acondicionado para esta finalidad, 
al lado del apeadero de RENFE y a una distancia máxi-
ma de 400 metros hasta la roca del Gaiá.

Un semáforo para regular la salida por Vía Roviano. 
La comisión de urbanismo de Altafulla ha aprobado, 
si no hay cambios en el pleno, que la Vía Roviano ten-
ga salida directa a la antigua N-340 (futura rambla o 
paseo de Tamarit). Han sido necesarias muchas horas 
de discusiones, cortes y concentraciones en la carre-
tera y buena voluntad por parte de todos para una 
solución de consenso que de por cerrado un problema 
que no había de haber existido. La salida natural y 
más comercial para el complejo lúdico de Las Bruixes 
era hacía la antigua carretera. Ahora aprovechando la 
Vía Roviano se harán unas obras para conectar con el 

centre comercial y los cines. La salida para que sea 
eficaz y evite problemas de circulación será regulada 
mediante un semáforo que de salida en dirección a La 
Torre y a Tarragona

Autobuses Penedés reduce servicio en verano. Desde 
el pasado 23 de junio y hasta septiembre la compañía 
de Autobuses Penedés ha decidido castigar a los usu-
arios de Altafulla suprimiendo un servicio en hora pun-
ta cómo es el que salía cada mañana a las 7:10 mi-
nutos para llegar a Tarragona a las 7:30. Un autobús 
utilizado principalmente por gente trabajadora para es-
tar en Tarragona antes de  las 8 de la mañana. Pues 
bien  resulta que con la excusa que este autobús sólo 
era de refuerzo en período lectivo escolar ahora se su-
prime. Los usuarios han de optar entre madrugar más 
y coger el de las 6:36  o esperar al de las 7:34 que 
por problemas de tráfico casi nunca llega antes de 
las 8 a Tarragona. Penedés entiende de esta manera 
su servicio a los usuarios después que la Generalitat 
anunciara un incremento del transporte público.

El solar de la Ronda ya está limpio. Hace mucho ti-
empo que el vecindario se quejaba de la situación de 
abandono que sufría un solar comunitario de la Ronda 
de Altafulla. Muchos propietarios ya habían manifes-

tado su voluntad de mejorar el espacio pero la impo-
sibilidad de llegar a un acuerdo hacía que la decisión 
se fuera demorando. Finalmente, se ha producido una 
solución, a nuestro entender, correcta al problema.

La limpieza del Canyadell corresponde al ayuntamien-
to de Torredembarra. El ayuntamiento de Altafulla y el 
de Torredembarra, por turnos, se responsabilizan de la 
limpieza de las zonas compartidas, cómo es el caso 
de la playa del Canyadell. Este año el responsable es 
La Torre pero la limpieza hasta  ahora deja mucho que 
desear, confiemos con los  resultados de los reque-
rimientos de nuestro ayuntamiento. En cambio con 
Tarragona la limpieza hasta la roca del Gaiá la hace 
Altafulla sin recibir ni las gracias.

ABG pide un plan de recogida de residuos  orgáni-
cos para los restauradores. En la última comisión de 
urbanismo cómo en el  Patronato de Turismo, ABG-
EPM pidió que para ayudar a solucionar los problemas 
de olores y de saturación, especialmente, en la Plaza 
Boters, en la calle de Lleó y en la Plaza dels Vents 
los propietarios de establecimientos de restauración 
pudieran acogerse a un plan específico de recogida 
de orgánica con la modificación de tasa correspondi-
ente.   

Félix Alonso Cantorné 
concejal por Alternativa Baix Gaià-EPM

El dinero previsto para la red de agua 
se vaciará en la piscina cubierta
Como todos recuerdan, uno de los argumentos que el 
equipo de gobierno subrayó para defender la creación 
de la empresa municipal de aguas fue que la red de 
Altafulla estaba en muy mal estado y que para mejo-
rarla se necesitaba una fuerte inversión que el ayunta-
miento no podía hacer y, por tanto, era indispensable 
el concurso de una empresa privada para hacer  esta 
millonaria inversión. La adjudicataria Aigües de Cata-
luña ganó la licitación con la condición, entre otras, 
que haría una inversión de 3 millones de euros a lo 
largo de los 25 años de concesión.  Ahora nos encon-

tramos con la sorpresa, que este dinero indispensa-
ble para la red se ha cambiado para otros proyectos 
municipales: la pista polideportiva (última fase) y la 
piscina cubierta. Fuimos nosotros los que dijimos que 
si se quería que un polideportivo tuviera sentido en 
Altafulla debía de ser con piscina cubierta y con una 
sala de máquinas y musculación de alto nivel. Pero si 
el dinero de la empresa de aguas va hacía estas inver-
siones, ¿cómo mejoraremos la red de aguas? ¿Pedire-
mos otro crédito? ¿O es que un complejo deportivo da 
votos y el alcantarillado no?

El Consorcio de Aguas de Tarragona aumentará la concesión de Altafulla 
en 1/4 parte para cubrir las necesidades del nuevo complejo de Brisas del Mar
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